
Comemorare  închinată  marilor
clasici  ai  literaturii
române, la „Ion Bănescu“
30 ianuarie 2016 16:10
O  frumoasă  activitate  s-a  desfășurat  în  primitorul
„Amfiteatru” al Liceului Tehnologic „I. Bănescu”, comemorare
închinată marilor clasici ai literaturii noastre, ale căror
capete  de  drum  (naștere  sau  moarte)  sunt  legate  de  luna
ianuarie.

Echipajele celor patru clase a XII-a, prinse în caruselul
întrebărilor despre operele nemuritorilor autori, concurenții
(învățăcei  de  liceu)  ce  au  ilustrat  (desene)  aspecte  ale
operelor lui Eminescu, Caragiale, Creangă și Slavici, precum
și spectatorii (cadre didactice, elevi) au apreciat, la rându-
le,  competența  profesioniștilor  „artiști  ai  cetății”
(scriitorii  E.  Dabu,  pictorii  M.  Oleniuc  și  N.  Găgeanu,
cercetătorul  dr.  S.M.  Colesniuc)  în  aprecierea  justă  a
eforturilor participanților la cele două competiții, ca și
eforturile  conducerii  școlii  (director  prof.  C.  Mihalache,
Nicoleta Serea), ale membrilor catedrei de LIMBA ȘI LITERATURA
ROMÂNĂ (prof. D. Pietrariu, M. Țicu) sau ale celorlalte cadre
didactice ce au contribuit la realizarea unui moment cultural
deosebit, unic prin reușita celor propuse.

Felicitări unei unități  școlare de prestigiu, în ceea ce
privește rezultatele și pregătirea profesională a celor de la
catedră sau ale tuturor angajaților săi (bibliotecar, IT-ist,
laborant ș.a.).

La bună și grabnică revedere tuturor, cu cât mai multe astfel
de surprize plăcute!
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                   Profesor Emil-Corneliu Ninu

În 2015, Callatis Fight Club
Mangalia  a  câştigat  35  de
medalii  la  Jiu  Jitsu
Brazilian
30 ianuarie 2016 16:10
Anul 2015 a fost un an de succes pentru ACS Callatis Fight
Club. Sportivii acestui club de Jiu Jitsu brazilian au reuşit
să obţină 35 de medalii la diverse competiţii naţionale şi
internaţionale.  Astfel,  potrivit  antrenorului  George
Trandafirescu din cele 35 de distincţii, 32 au fost câştigate
la competiţii interne (8 de aur, 13 de argint, 11 de bronz),
iar alte 3, la întreceri internaţionale, respectiv una de aur
şi  două  de  argint.  „O  realizare  mare  a  constituit-o  şi
intrarea în lumea MMA-ului profesionist unde am participat în
cadrul a 2 gale televizate- Black Cage Tournament, în care
sportivul  nostru,  Adrian  Chiriţă,  a  reuşit  să-şi  adjudece
meciurile fără drept de apel, iar eu am fost invitat ca şi
comentator tehnic”, a declarat George Trandafirescu.

În  2016,  prioritară  pentru
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primarul  comunei  Limanu,
Nicolae  Iustin  Urdea,  este
asfaltarea tuturor drumurilor
cu probleme
30 ianuarie 2016 16:10
Pentru anul în curs, primarul comunei Limanu, Nicolae Iustin
Urdea şi-a propus să fie asfaltate toate drumurile care au
avut de suferit în urma executării lucrărilor de canalizare,
dar şi cele care nu au mai fost reabilitate de multă vreme.
„Zona  cu  reale  probleme  este  2  Mai,  unde  am  finalizat
lucrările de canalizare, astfel că asfaltul a avut mult de
suferit. Pentru a finaliza întreg proiectul de reparare a
drumurilor, vom utiliza atât bani de la Uniunea Europeană,
respectiv  un  milion  de  euro,  dar  şi  venituri  proprii
Primăriei, ce se ridică tot la un milion de euro. Tot în 2016,
vor fi începute lucrările de racordare a localităţilor la
reţeaua  de  gaze.  În  acelaşi  timp,  aşteptăm  să  obţinem
finanţări pentru mai multe proiecte pe care le-am depus anul
trecut. Este vorba despre modernizarea Căminului Cultural din
2  Mai,  care,  în  prezent,  nu  poate  fi  folosit,  despre
construirea unei grădiniţe cu program prelungit, dar şi despre
extinderea reţelei electrice. Aici, din păcate, ne confruntăm
cu multe blocaje din partea ENEL care ne cere întruna tot
felul de hârtii, ne găsesc tot felul de chichiţe astfel să nu
reuşim ceea ce ne-am propus. Paralel, vom executa lucrările
curente, adică de întreţinere a unităţilor şcolare, curăţenie
generală şi aşteptăm ca Apele Române să înceapă programul de
reabilitare a falezei pe care ni l-a promis de mult timp. Este
mai mult decât necesar să fie amenajate diguri, întrucât la
ieşirea din 2 Mai, pe partea stângă, faleza se prăbuşeşte cu o
viteză destul de mare. După fiecare furtună, mai dispar 2-3
metri  de  faleză,  tocmai  de  aceea  lucrările  ar  trebui  să

https://editiadesud.ro/in-2016-prioritara-pentru-primarul-comunei-limanu-nicolae-iustin-urdea-este-asfaltarea-tuturor-drumurilor-cu-probleme/
https://editiadesud.ro/in-2016-prioritara-pentru-primarul-comunei-limanu-nicolae-iustin-urdea-este-asfaltarea-tuturor-drumurilor-cu-probleme/
https://editiadesud.ro/in-2016-prioritara-pentru-primarul-comunei-limanu-nicolae-iustin-urdea-este-asfaltarea-tuturor-drumurilor-cu-probleme/
https://editiadesud.ro/in-2016-prioritara-pentru-primarul-comunei-limanu-nicolae-iustin-urdea-este-asfaltarea-tuturor-drumurilor-cu-probleme/


înceapă cât mai repede”, ne-a declarat edilul din Limanu,
Nicolae Iustin Urdea.

Medici  noi  la  Spitalul
municipal Mangalia
30 ianuarie 2016 16:10
În următoarele luni, la Spitalul municipal Mangalia vor veni
trei  medici  specialişti  în  domenii  deficitare,  cum  ar  fi
cardiologie, radiologie şi neo-natologie. Managerul unităţii
medicale, dr. Liviu Mocanu, a declarat, în acest sens, că în
cursul  lunii  februarie  îşi  va  începe  activitatea  medicul
specialist în cardiologie. „Va lucra pentru spitalul nostru cu
normă  întreagă  şi  îi  vom  oferi  toate  condiţiile  necesare
desfăşurării activităţii în condiţii optime. Printre altele,
medicul cardiolog va putea aplica un diagnostic precoce a
infarctului  miocardic  acut,  precum  şi  medicaţia  pentru
iniţierea  tratamentului”,  a  explicat  dr.  Mocanu.  Potrivit
acestuia, începând cu luna martie, Spitalul din Mangalia va
beneficia şi de serviciile unui medic radiolog. „Am făcut
demersuri la Primărie pentru a ne ajuta să achiziţionăm un
mamograf, care va fi instalat în locul fostului cabinet de
radiologie, din Policlinică. Peste tot, în ţară, se derulează
programe  pentru  depistarea  rapidă  a  cancerului  mamar.  Din
acest  an,  chiar  de  la  nivel  guvernamental  s-a  iniţiat  un
proiect  în  acest  sens”,  a  mai  spus  managerul  Spitalului
municipal. În privinţa Secţiei de Neo-Natologie, dr. Mocanu a
precizat că a făcut demersuri la Ministerul Sănătăţii pentru
achiziţionarea unui număr de 3-4 incubatoare. „Din păcate,
suntem un pic îngrijoraţi că a scăzut numărul de naşteri la
Spitalul din Mangalia. De aceea, intenţionăm să asigurăm o
linie  de  gardă  pe  Obstetrică-Ginecologie  pentru  a  creşte
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gradul de încredere a pacientelor în asistenţa profesionistă
(medic obstetrician). Totuşi, este foarte dificil să găsim
numărul minim de 5 medici pentru deschiderea acestei linii de
gardă. Cei mai mulţi specialişti în domeniu preferă mediul
privat pentru că au venituri mai mari şi riscuri mai mici în
privinţa vulnerabilităţilor legale”, a completat dr. Mocanu.
El a explicat că încearcă să aducă unul-doi medici care să
locuiască în Mangalia şi să poată efectua gărzi la domiciliu.
Primul dintre aceştia va profesa la Spitalul Mangalia începând
cu luna iunie. „Primarul Mangaliei ne-a asigurat că va face
demersuri  pentru  asigurarea  de  locuinţe  pentru  cadrele
medicale care profesează la spitalul nostru. Odată soluţionată
problema locuinţei, vom putea atrage medici noi inclusiv pe
Obstetrică-Ginecologie”,  a  mai  spus  managerul  unităţii
medicale.

O altă noutate la Spitalul municipal este că, începând cu luna
aprilie,  la  Computerul  Tomograf  pot  efectua  investigaţii
medicale  şi  persoanele  care  se  prezintă  cu  bilete  de
trimitere. Până acum, de serviciile CT puteau beneficia doar
cei internaţi în spital.

 

Autoturism Opel cu certificat
de  înmatriculare  fals,
descoperit  în  P.T.F.  Vama
Veche
30 ianuarie 2016 16:10
Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au
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identificat  în  P.T.F.  Vama  Veche  un  cetăţean  român  care
conducea un autoturism înmatriculat în R. Bulgaria al cărui
certificat de înmatriculare este fals.

În data de 25.01.2016, în jurul orei 17.30, în P.T.F. Vama
Veche  s-a  prezentat  pentru  efectuarea  formalităţilor  de
frontieră  cetăţeanul  român  I.E.,  în  vârstă  de  33  de  ani,
domiciliat în municipiul Mangalia, care conducea un autoturism
marca Opel Vectra, înmatriculat în R. Bulgaria.

În urma verificărilor a rezultat faptul că certificatul de
înmatriculare al autoturismului, prezentat la control, este
fals.

Poliţiştii  de  frontieră  efectuează  cercetări  sub  aspectul
săvârşirii  infracţiunilor  de  „fals  material  în  înscrisuri
oficale” şi „uz de fals”, fapte prevăzute şi sancţionate de
art. 320 şi art. 323 din Codul Penal.

 

 

Partidul  România  Unită
rămâne,  în  continuare,  fără
sediu
30 ianuarie 2016 16:10
Reuniţi în şedinţă extraordinară, consilierii locali au dat
vot negativ unor proiecte ce vizau organizarea unor evenimente
pe raza municipiului, dar şi acordarea unui sediu unei filiale
a  unui  partid  nou  înfiinţat  în  localitate.  Concret,
majoritatea  consilierilor  prezenţi  în  sala  de  şedinţe  a
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primăriei a respins proiectul de hotărâre înaintat de Direcţia
Turism, ce prevedea organizarea mai multor evenimente în prima
jumătate a acestui an: Ziua Unirii, Lumină de la Malul Mării,
Ziua  Copilului  sau  participarea  la  Târgul  de  Turism  al
României.

Motivul  ar  fi  unul  simplu,  spun  aleşii  care  au  votat
împotrivă: în proiectul ce cuprinde lista acestor evenimente
nu sunt anexate şi sumele de bani necesare organizării lor.
Trebuie  menţionat  faptul  că,  dacă  anii  trecuţi  astfel  de
manifestări, menite, spun angajaţii Direcţiei de Turism, să
popularizeze  sudul  litoralului,  erau  organizate  din  banii
colectaţi din taxa de promovare, în 2016 acest lucru nu mai
este posibil, întrucât aceasta a fost eliminată. Directorul
Direcţiei Turism, Dumitru Filip, afirmă că proiecte similare
au fost votate, în fiecare an, de consilierii locali, chiar
dacă acestea nu prevedeau contribuţia financiară a primăriei.
“Cred că, totuşi, trebuie evitată situaţia aceasta, în care să
aprobăm evenimentele fără sumele de bani. În momentul în care
ne va fi pus pe masă bugetul pe 2016, adică în câteva zile,
putem aproba şi evenimentele şi cheltuielile cu acestea”, a
declarat viceprimarul oraşului, Bogdan Maganu.

Un proiect suplimentar pe ordinea de zi a vizat acordarea unui
sediu Partidului România Unită – filiala Mangalia, condus de
fostul consilier local Ioan Negrea, însă, de data aceasta
proiectul a întâmpinat opoziţia edilului local, Cristian Radu:
“Trebuie să amânăm, cel puţin deocamdată, luarea unei decizii.
În  această  perioadă  lucrăm  la  o  reaşezare  a  mai  multor
instituţii, în sedii ce aparţin ADPP Mangalia. De exemplu,
există un proiect aprobat acum doi ani, cu o valoare de sute
de mii de euro, privind mansardarea Şcolii nr. 5. Încă de
atunci am spus că nu mi se pare o idee bună, cu aceşti bani am
putea construi o şcoală nouă. Dorim să mutăm sediul AJOFM şi
să cedăm acest spaţiu tot Şcolii nr. 5. Totodată, Serviciul
Evidenţa  Persoanelor,  aflată  într-un  spaţiu  ce  aparţine
Poliţiei Naţionale, la marginea oraşului, funcţionează într-o



incintă  insuficient  de  mare  şi,  de  aceea,  vrem  să  mutăm
instituţia în locul Cadastrului, pe strada Delfinului. Suntem
în reaşezări şi nu cred că, astăzi, putem aproba unui partid
politic, un sediu”.

Consilierul local Dan Moldovan şi-a reamintit, însă, că în
urmă cu câteva şedinţe, consilierii luaseră decizia să fie de
acord cu orice solicitare similară a partidelor politice. Mai
mult, spune acesta, Partidul România Unită este unicul ce
solicită  un  spaţiu  la  ora  actuală,  având  girul  Comisiei
Juridice.

Nu în cele din urmă, consilierul Paul Foleanu a spus că nu
trebuie  puse  în  aceeaşi  balanţă  solicitările  partidelor
politice cu cele ale unităţilor de învăţământ: „Din păcate, în
momentul în care PNL a renunţat la sediul din curtea Şcolii
Gala Galaction a făcut-o în baza unui contract pe un an, care
a  expirat  chiar  azi  (n.r.  vineri,  22  ianuarie).  În  plus,
şcoala nu a avut voie să facă lucrări de modernizare, ci, prin
acelaşi contract, se angaja doar să dea cu var. Directorul
şcolii  a  făcut  nenumărate  referate  către  primărie,  pentru
soluţionarea  problemei,  dar  nu  i  s-a  răspuns”,  a  arătat
consilierul local.

Proiectul nu a trecut decât de votul a nouă consilieri, din
cei 13 necesari pentru aprobarea cedării sediului către PRU.

 

 



Pentru că are de recuperat 4
milioane  de  lei,  Goldterm
vrea  să  investească  în
cogenerare, astfel ca tariful
gigacaloriei să fie mult sub
200 de lei
30 ianuarie 2016 16:10
În plin sezon rece, societatea Goldterm Mangalia se confruntă,
la fel ca şi anii trecuţi, cu problema recuperării banilor de
la  populaţie,  dar  nu  numai.  Directorul  societăţii  de
termoficare, Dan Georgescu ne-a declarat că are de încasat de
la asociaţiile de proprietari şi de la Primărie suma de 4
milioane de lei. Din această sumă, 1 milion de lei reprezintă
restanţe, dintre care 600.000 de lei, datorate de Primărie,
iar  400.000  de  lei,  de  către  asociaţii.  „În  privinţa
asociaţiilor de proprietari, care au restanţe vechi, am decis
să  nu  sistăm  furnizarea  căldurii,  însă  am  pus  condiţia
preşedinţilor să-i acţioneze în instanţă pe rău-platnici. În
acest fel, avem o garanţie că, la un moment dat, vom putea
recupera banii neachitaţi”, ne-a spus directorul Goldterm.

O altă problemă o reprezintă pierderile înregistrate din cauza
reţelelor vechi. Este vorba despre reţelele de la CT 7, CT 13,
CT 18, CT 24 care nu au mai fost reabilitate de ani buni şi
care cauzează pierderi de 12%. „Pentru modernizarea acestora
ne-ar trebui 6,5 milioane de lei, bani pe care i-am putea
obţine prin intermediul Programului de termoficare 2006 – 2020
lansat de Ministerul Dezvoltării Regionale şi Administraţiei
Publice. Cu ajutorul acestui program s-a reuşit şi racordarea
la  reţeaua  de  gaze  a  multor  instituţii.  Pentru  perioada
următoare, mai trebuie racordate la această reţea şcolile,
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grădiniţele şi ANL-urile. Revenind la centralele vechi, pentru
modernizarea CT 7, proiect pe care îl vom demara curând, este
nevoie de suma de 1,7 milioane de lei, dintre care 500.000 vor
trebui  alocaţi  de  Primărie,  iar  diferenţa  de  Ministerul
Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice”, a precizat
Dan Georgescu.

Pentru anul în curs, la capitolul investiţii se mai înscrie un
proiect nou, care dacă va fi dus la bun sfârşit va avea ca
efect reducerea tarifului la gigacalorie. Proiectul vizează
cogenerarea de înaltă eficienţă cu motoare termice, care va
transforma,  astfel,  societatea  în  producător  de  energie
electrică şi termică. Programul se va derula o perioadă de 4
ani. „Practic, este vorba despre principiul de funcţionare al
unui  motor  care  funcţionează  cu  gaze  printr-un  generator.
Acest proiect se desfăşoară cu succes în multe oraşe din ţară,
unul dintre ele fiind Botoşani. Un alt avantaj îl reprezintă
spaţiul mic pe care îl ocupă echipamentele pentru cogenerarea
industrială. Mai precis, acestea constă în nişte containere de
mici dimensiuni, astfel că la Botoşani, de exemplu, pentru
întregul oraş, spaţiul rezervat containerelor nu este mai mare
decât un garaj”, a explicat directorul Goldterm.

Hora  Unirii,  jucată  pe
platoul  din  faţa  Casei  de
Cultură
30 ianuarie 2016 16:10

Mica  Unire  a  fost  sărbătorită,  de  către  cetăţenii
Mangaliei,  alături  de  soldaţii  Garnizoanei,  pe  un  ger

năpraznic. După o slujbă închinată tuturor eroilor care au
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făcut posibilă înfăptuirea Unirii Moldovei cu Ţara Românească,
au  urmat  alocuţiunile  comandantului  Garnizoanei  Mangalia,
comandor Petrică Pârvu, primarului oraşului, Cristian Radu şi
prof. dr. Mihai Ionescu, directorul Şcolii nr. 3.

Comandor Petrică Pârvu, comandantul Garnizoanei Mangalia, a
reamintit faptul că Mica Unire a constituit „voinţa politică
seculară a românilor. La 24 ianuarie 1859, acum 157 de ani,
românii şi-au impus voinţa în faţa puterilor vremii, punând
Europa în faţa faptului împlinit. Solida conştiinţă naţională,
apartenenţa la acelaşi neam, cu aceleaşi obiceiuri şi religie,
i-a  îndreptăţit  să  creadă  în  acest  proiect  istoric  de
proporţii”.

La  rândul  său,  prof.  dr.  Mihai  Ionescu  a  spus  că  „dubla
alegere a lui Al. I. Cuza ca domn al Ţării Româneşti şi
Moldovei a însemnat, pe de o parte, punerea bazelor Statului
Român modern, iar pe de altă parte un pas spre Marea Unire”.

Primarul Mangaliei, Cristian Radu, i-a îndemnat, din nou, pe
locuitorii oraşului să „lase în urmă certurile şi ura. Îmi
doresc o Mangalie europeană, modernă şi vreau să mulţumesc
cetăţenilor  care,  pe  un  asemenea  frig,  au  venit  aici,  să
sărbătorească Mica Unire”.

În finalul evenimentului, după defilarea Gărzii de Onoare,
toţi  cei  prezenţi  pe  platoul  din  faţa  Casei  de  Cultură
Mangalia s-au prins în horă.
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Bătaie  într-o  discotecă  din
Limanu
30 ianuarie 2016 16:10
La  data  de  23.01.2016,  ora  02.00,  lucrătorii  Postului  de
Poliţie Limanu au fost sesizati cu privire la faptul că, într-
o discotecă din localitate are loc un scandal.

Poliţiştii au intervenit prompt, aplanând conflictul, iar din
primele cercetări s-a stabilit că, pe fondul consumului de
băuturi alcoolice, a izbucnit un conflict spontan între mai
mulţi consumatori.

 Doi  dintre  participanţi  au  primit  îngrijiri  medicale,
ambulatoriu, nefiind necesară internarea acestora.
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În cauză, poliţiştii au întocmit dosar penal sub aspectul
săvîrşirii  infracţiunii  de  lovirea  sau  alte  violenţe,
continuând  cercetările  în  vederea  identificării  tuturor
participanţilor  şi  stabilirii  cu  exactitate  a  cauzelor  şi
împrejurărilor producerii incidentului, urmând ca în cel mai
scurt timp să fie făcute propuneri legale în consecinţă, prin
unitatea de parchet competentă.

Dispută în Consiliul Local pe
marginea  taxelor  şi
impozitelor de anul acesta
30 ianuarie 2016 16:10
Prefectul  judeţului  Constanţa,  Ion  Constantin,  a  retrimis
Consiliului Local Mangalia proiectul de hotărâre, aprobat la
finele anului trecut, ce stabileşte taxele şi impozitele urbei
pe anul acesta. Potrivit primarului Cristian Radu, care a dat
citire  documentului  ce  însoţeşte  aceste  acte  în  cadrul
şedinţei  ce  a  avut  loc  ieri,  proiectul  a  fost  „întors“
Consiliului Local din cauza unor erori în privinţa taxelor
obligatorii: „<<Ca urmare a adresei dumneavoastră nr. 163/6
ianuarie  2016,  privind  stabilirea  taxelor  şi  impozitelor
locale, vă transmitem actele care au stat la baza întocmirii
acestui proiect, în vederea reanalizării acestuia. Am aprecia
dacă ar fi menţionate şi taxele obligatorii prevăzute de Codul
Fiscal,  urmând  ca  membrii  Consiliului  Local  să  analizeze
oportunitatea  instituirii  acestora>>.  Cu  alte  cuvinte,
amendamentele aduse proiectului iniţial de hotărâre privind
taxele şi impozitele locale nu au urmat paşii legali, nu au
fost trecute prin comisiile de specialitate, aţi venit direct
cu ele în sala de şedinţe, de faţă cu presa, cum faceţi de
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obicei…“, a declarat primarul Cristian Radu.

Vorbele  sale  au  atras,  însă,  protestele  unora  dintre
consilierii  locali.  „Nu  are  legătură  ceea  ce  spuneţi
dumneavoastră cu adresa Prefecturii. Taxele obligatorii – cum
este, de exemplu, cea de divorţ – sunt stabilite de Codul
Fiscal, nu le stabilim noi“, a declarat consilierul local Paul
Foleanu.

Potrivit secretarului primăriei, Petrina Boiţă, înainte de a
fi trimis la Prefectura Constanţa, proiectul a fost remis
celui care a avut cele mai multe amendamente la actul iniţial,
Dragoş Bociog, pentru ca acesta să îşi dea girul în privinţa
corectitudinii actului.

Consilierul local s-a apărat, însă, afirmând că, personal, a
vizat modificările pe care le-a solicitat el însuşi, dar că nu
este  atributul  său  să  decidă  dacă  întreaga  hotărâre  este
corectă.  Printre  amendamentele  pe  care  nu  le-a  regăsit
consilierul în proiectul ce i s-a remis la vremea respectivă
se  află  şi  o  decizie  a  Consiliului  Local  prin  care
autorizaţiile  de  funcţionare  pentru  agenţii  economici  cu
sediul sau punctul de lucru în Mangalia să fie făcută automat,
fără solicitarea unei alte documentaţii.

În concluzie, documentul trimis de prefect nu suspendă actul
administrativ prin care s-au decis taxele şi impozitele locale
pe  2016,  întrucât  Ion  Constantin  nu  a  atacat  decizia  în
instanţă.

Mica  Unire,  sărbătorită  în
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instituţiile  de  învăţământ
din Mangalia
30 ianuarie 2016 16:10

Comunicat de presă

În aceste zile, unele instituții de învățământ din Mangalia,
printre  care:  Colegiul  Economic,  Școala  cu  clasele  I-VIII
„Gala Galaction” și Grădinița Nr. 2 din Mangalia, care face
parte  din  structura  Liceului  Teoretic  „Callatis”  din
localitate,  au  organizat  manifestări  cultural-științifice
pentru  a  sărbători  Mica  Unire  de  la  24  ianuarie  1859.
Organizatorii au invitat specialiștii Muzeului „Callatis”, din
cadrul Complexului Cultural din Mangalia, pentru a le vorbi
elevilor  și  preșcolarilor  despre  evenimentele  care,
desfășurate în urmă cu 157 de ani, au avut ca rezultat Unirea
Moldovei cu Țara Românească.

Astfel,  vineri,  22  ianuarie  2016,  ora  13.00,  prof.
documentarist Ibolya Negoiță și echipa pedagogică a Colegiul
Economic din Mangalia au organizat, la Centrul de Documentare
și Informare al instituției, un eveniment cultural-științific
prin care a fost marcată ziua de 24 ianuarie 1859. Activitatea
a  fost  deschisă  de  prof.  Mihai  Sandu,  care  a  prezentat
importanța Unirii din anul 1959 și tot el a fost cel care a
formulat concluziile, la sfârșitul manifestării. Alături de
prof. Ibolya Negoiță și prof. Mihai Sandu, la activitate au
mai fost prezenți prof. Nelida Ismail și prof. Simona Ciobănel
– directorul instituției.

Invitat la activitate, cercetătorul științific dr Sorin Marcel
Colesniuc,  vicepreședintele  Asociației  de  Balcanistică  și
Slavistică  din  România,  le-a  vorbit  elevilor  despre
evenimentele care au contribuit la Unirea Moldovei cu Țara
Românească, printre acestea fiind: dezbaterile electorale din
cadrul grupărilor politice din Moldova; desemnarea și alegerea
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colonelului Alexandru Ioan Cuza ca domn al Moldovei, în ziua
de 5 ianuarie 1859; discutatrea alternativei dublei alegeri la
București,  de  către  delegația  moldoveană  plecată  spre
Constantinopol  să  notifice  alegerea  lui  Cuza;  pregătirile
unioniștilor din Țara Românească pentru unire și, mai ales,
mobilizarea  populației  în  acest  sens;  dezbaterile  Adunării
elective din București; ședința secretă în care deputații au
căzut de acord în privința susținerii lui Cuza ca domn și în
Muntenia; votul din ședința publică în urma căruia Al.I. Cuza
a fost ales domnitor și în Țara Românească; reacția Marilor
Puteri din Europa; însemnătatea zilei de 24 ianuarie 1859
pentru istoria românilor.

Tot vineri s-a desfășurat, la Școala cu clasele I-VIII „Gala
Galaction” din Mangalia, o activitate dedicată zilei unirii
Moldovei  cu  Muntenia.  Din  partea  Complexului  Cultural  din
Mangalia a fost prezentă muzeograf Liliana Bădin, care le-a
vorbit elevilor din toate cele patru clase de a IV-a, despre
importanța zilei de 24 ianuarie 1859, despre Cuza și familia
sa. Au participat la eveniment, alături de elevi, profesorii-
învățători: Mona Biștea, Lidia Bleandă, Adina Bureață și Elena
Tiron.

Grădinița Nr. 2 din Mangalia, care face parte din structura
Liceului Teoretic „Callatis” din localitate, a sărbătorit Mica
Unire  prin  organizarea  unei  activități  culturale  de  către
profesor-învățător preșcolar Mihaela Balint. Muzeograf Liliana
Bădin le-a povestit preșcolarilor, pe înțelesul lor, ceea ce
s-a întâmplat pe vremea când Al.I. Cuza a fost ales domnitor
în Moldova și Muntenia și cum a făcut el dreptate pe parcursul
celor șapte ani de domnie. La sfârșitul activității, la care
au  participat  și  profesorii-învățători  preșcolari:  Victoria
Radu, Elena Spânu și Victoria Ilie, copiii au dansat Hora
Unirii.



În  atenţia  tuturor
contribuabililor  din
municipiul Mangalia
30 ianuarie 2016 16:10
Pentru a veni în întâmpinarea persoanelor fizice şi juridice
care doresc să îşi achite, în această perioadă, obligaţiile
fiscale  pe  anul  în  curs,  Primăria  Mangalia  a  prelungit
programul cu publicul la Serviciul Taxe şi Impozite, astfel:

Luni-Joi: 8.30 – 18.00 (pauză de masă 13.00-13.30);

Vineri: 8.30 – 13.30

Anunţ RAJA
30 ianuarie 2016 16:10
Pentru remedierea unei avarii survenite în această dimineaţă
la conducta principală de alimentare cu apă din zona CET, din
municipiul Constanţa, SC RAJA SA este nevoită să întrerupă
furnizarea  apei  potabile  astăzi,  22  ianuarie  2016,  în
intervalul orar 12,30-15,00. Sunt afectaţi consumatorii din
cartierele CET, Anda, Medea şi consumatorii pe strada Caraiman
pe tronsonul delimitat de intersecţiile cu Şoseaua Mangaliei
şi Aurel Vlaicu.

Ne cerem scuze faţă de  abonaţii afectaţi de această avarie şi
îi asigurăm că echipele noastre de interventie vor face tot
posibilul  pentru  finalizarea  lucrărilor  de  reparaţii   şi
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reluarea furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

 

 

DMHI, 19 ani de activitate
30 ianuarie 2016 16:10

Cristian  Radu:  „Proiectele
europene  vor  fi  finalizate,
cu orice risc!”
30 ianuarie 2016 16:10

Polemici  nesfârşite  au  loc,
zilele acestea, la Mangalia, în
special  în  mediul  virtual,  pe
marginea celor trei proiecte din
fonduri  europene,  pe  care
primăria  se  pare  că  le-a
pierdut, definitiv. „Callatis –

Istorie  la  Malul  Mării  Negre”,  Aleea  Teilor  şi  Parcul
„Evergreen” sunt, din punctul de vedere al Uniunii Europene,
de  domeniul  trecutului.  Fapt  care,  spun  reprezentanţii
administraţiei publice locale, ar atrage şi ceva sancţiuni din
partea Uniunii, una dintre acestea fiind interzicerea, pentru
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Mangalia, a accesării de proiecte similare până în 2020.

Soluţii  pentru  evitarea  crizei  proiectelor  europene  ar  fi
existat,  mai  spune  administraţia  publică  locală,  fie  prin
contractarea unui împrumut de la Trezoreria Statului, cu care
s-ar  fi  putut  finaliza  proiectele,  fie  prin  prelungirea
termenului de finalizare al acestora, până în vară.

Se pare că Uniunea Europeană cere, deja, înapoi, sumele deja
investite: „Va trebui să dăm banii înapoi, un lucru destul de
dificil, dar, personal, promit să finalizez aceste proiecte,
cu orice risc. La ora actuală se lucrează pe toate cele trei
şantiere.  Astfel,  Parcul
Evergreen  va  fi  finalizat  la
sfârşitul lunii februarie, Aleea
Teilor trebuie terminată până în
vară, în timp ce, la Callatis –
Istorie  la  Malul  Mării  vom
continua  lucrările  pe  două
şantiere.  Pentru  cel  de  al  treilea  şantier  vom  depune  un
proiect nou, pe viitorul exerciţiu financiar 2014-2020”, ne-a
declarat edilul Mangaliei, Cristian Radu.

Din ce fonduri vor fi realizate aceste proiecte, ţinând cont
că finanţarea UE a fost pierdută? Potrivit edilului Mangaliei,
Cristian  Radu,  lucrările  se  fac  exclusiv  din  fondurile
bugetului  local.  Totuşi,  mai  spune  Cristian  Radu,  trebuie
văzută şi o latură pozitivă a situaţiei: “Este vorba despre
proiecte ce vor rămâne 100 de ani după noi”.

A fost finalizat proiectul de
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consiliere  “Cutiuța  cu
emoții”
30 ianuarie 2016 16:10
Joi, la Grădinița cu P.P. nr. 3 din Mangalia, reprezentată de
director  prof.  înv.  preșcolar  Ivașcu  Gela,  s-a  desfășurat
activitatea de evaluare finală a proiectului de consiliere
“Cutiuța cu emoții”, inițiat de Centrul Județean de Resurse și
Asistență Educațională Constanța în parteneriat cu Centrul de
Prevenire,  Evaluare,  Consiliere  Antidrog  Constanța  și
implementat de profesor psiholog Alina Gabriela Băiașu.

Cei 27 de preșcolari din grupa mare “Iepurașii”, grupul țintă
al  proiectului  educațional,  au  participat  în  perioada
noiembrie  –  decembrie  2015  la  cele  șase  activități  de
consiliere  al  căror  scop  a  fost  dezvoltarea  abilităţilor
psiho-sociale pentru prevenirea comportamentelor indezirabile.

Copiii  au  exersat  capacitățile  de  autocunoaștere,
intercunoaștere,  comunicare  și  relaționare,  au  dezvoltat
abilități de autocontrol, în raport cu reguli prestabilite şi
cunoscute,  precum  și  abilitati  de  autoapreciere  și
interapreciere a comportamentelor din timpul activităților.

Pentru participarea și implicarea în derularea activităților,
preșcolarii au primit diplome într-o atmosferă solemnă, au
fost apreciați de părinți și cadrele didactice.

La  buna  organizare  și  desfășurare  a  activităților  de
consiliere  au  contribuit  directorul  unităţii,  prof.  înv.
preșc. Gela Ivașcu, alături de prof. înv. preșc. Doina Barbu-
Florescu și prof. înv. preșc. Corina Gîdiuță.
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Oameni  de  afaceri  turci,
interesaţi să investească în
Mangalia
30 ianuarie 2016 16:10
Primarul  Mangaliei,  Radu  Cristian,  a  primit  miercuri,  20
ianuarie,  vizita  unei  delegaţii  din  sectorul  Beylikduzu,
Istanbul,  Turcia.  Din  delegaţia  condusă  de  domnul  Ekrem
Imamoglu, primar Beylikduzu, au făcut parte Turan Takșin Ozer,
Mehmet  Murat  Calik,  Elena  Seckin,  Erkan  Erdogan,  Guluzar
Bektaș, Nejla Kotil Saruhan și Murat Ongun, reprezentanţi ai
administraţiei  locale,  precum  şi  un  număr  semnificativ  de
oameni de afaceri. La discuţii au mai fost prezenţi Consulul
General  al  Turciei  la  Constanța,  Ali  Bozcalișan,  atașatul
comercial al Turciei, doamna Sezen Leventoglu, parlamentarii
Victor  Manea,  Ahmet  Varol  și  Huseyin  Ibram.  De  asemenea,
printre invitați s-au mai numărat deputatul Uniunii Democrate
Turce  din  România,  doamna  Melek  Osman,  reprezentanţi  ai
Asociaţiei Oamenilor de Afaceri Turci din Dobrogea, respectiv
Zeki  Uysal,  președinte,  Atila  Baykare,  secretar,  dar  și
investitori în zona de litoral a județului Constanța, cum ar
fi Cemil Tunka. Cu această ocazie, s-a discutat despre un
viitor  protocol  de  înfrăţire  între  cele  două  unităţi
administrative. De asemenea, oaspeţii străini şi-au exprimat
intenţia dezvoltării unor relaţii de colaborare în domeniul
sănătății, învățământului, sportului, și investițiilor. “Ne-am
dori  un  schimb  de  experienţă  cu  şcolile  din  oraşul
dumneavoastră,  dar  și  în  domeniul  medical”,  a  declarat
primarul  din  Beylikduzu.  „Suntem  foarte  interesați  de
oportunitățile de a investi în această zonă şi vom analiza sub
ce formă se pot derula aceste investiţii”, a mai precizat
Ekrem  Imamoglu.  La  rândul  său,  primarul  Radu  Cristian  a
menţionat că investiţiile sunt un punct forte al dezvoltării
economice locale. “Este binecunoscută prietenia româno-turcă,
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între  cele  două  țări  existând  deja  relații  comeciale  și
culturale  foarte  strânse.  Municipiul  Mangalia  este  deschis
către  propunerile  de  investiții,  în  special  în  domeniul
industrial și al turismului. De asemenea, în educaţie avem
posibilităţi de a ne pune în valoare. Aceste înfrăţiri sunt
benefice ambelor comunităţi, iar un prim pas s-a realizat,
astăzi, prin intermediul acestei vizite” a precizat edilul
Mangaliei. Delegaţia din Turcia a vizitat Herghelia Mangalia,
Moscheea  Esmahan  Sultan,  Parcul  Industrial  şi  Spitalul
Municipal,  precum  şi  staţiunile  din  sudul  litoralului,  cu
scopul evaluării posibilităţilor de investiţii în zonă. În
program sunt incluse şi o serie de întâlniri oficiale, la
instituţii publice din judeţul Constanţa.

 

Cătălin  Cornaci:  „Mi  s-a
trimis  suspendarea  din
funcţie pe mail, nu am semnat
de  primire  niciun  act
oficial”
30 ianuarie 2016 16:10
Contactat telefonic, fostul director general al ADPP Mangalia,
Cătălin Cornaci, ne-a declarat că nu ştie foarte multe despre
dispoziţia dată de către primarul Cristian Radu. „Ieri, 20
ianuarie, în ultima mea zi de concediu, am fost sunat şi
chemat la o şedinţă la Primărie. Am anunţat că voi veni a doua
zi, oricum, la serviciu (astăzi, 21 ianuarie n.r.) şi că voi
merge  la  Primărie  pentru  a  afla  despre  ce  este  vorba.
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Ulterior, am primit dispoziţia de suspendare pe adresa mea de
e-mail. Astfel, nu mi s-a adus la cunoştinţă personal decizia
privind suspendarea mea, tocmai de aceea voi merge astăzi la
Primărie, pentru a semna de primire. Nu ştiu exact despre ce
este vorba, dar astăzi mă voi lămuri. Tot ieri, am fost sunat
de  către  colegii  de  serviciu  care  mi-au  spus  că  au  fost
chemaţi la o şedinţă în cadrul căreia au fost anunţaţi că
instituţia va fi condusă de către directorul meu adjunct,
Dragoş Angelescu. Mai multe detalii nu cunosc”, a declarat
pentru Ediţia de Sud fostul director al ADPP Mangalia, Cătălin
Cornaci.

Tot Cornaci mai spune că l-a sunat, în repetate rânduri, pe
edil, dar că acesta nu i-a răspuns.

Pe surse, am aflat că în cadrul acestei instituţii există o
anchetă în curs, demarată de către Cătălin Cornaci, cu privire
la situaţiile de plată pentru activităţile ce ţin de spaţiile
verzi pentru lunile septembrie, noiembrie şi decembrie 2015.

Exclusivitate:  directorul
ADPP  Mangalia,  Cătălin
Cornaci,  suspendat  din
funcţie  de  către  primarul
Cristian Radu
30 ianuarie 2016 16:10
Miercuri, 20 ianuarie, primarul Cristian Radu a decis prin
Dispoziţia  nr.  20,  suspendarea  Contractului  de  Management
înregistrat sub nr. 55.797. din 16.04.2009 al directorului
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general al ADPP Mangalia, Cătălin Cornaci.

Potrivit documentului, decizia are ca suport mai multe adrese,
note  interne,  dispoziţii,  dar  şi  HCL  nr.  74/26.07.2008,
privind  stabilirea  unor  măsuri  pentru  ocuparea  posturilor
vacante de director al Serviciilor Publice de interes local
din subordinea Consiliului Local Mangalia. Una dintre motivări
este dată de Nota Internă nr. 2212 din 18.01.2016, întocmită
de către Margareata Toader, în calitate de Şef Birou Resurse
Umane-Salarizare, din care rezultă că la dosarul de personal
al lui Cătălin Cornaci nu se regăseşte Dispoziţia privind
constituirea comisiei pentru verificarea candidaţilor înscrişi
la concursul organizat în data de 14.04.2009 pentru ocuparea
postului  de  Director  General  al  Serviciului  Administrarea
Domeniului Public şi Privat şi nici Proiectul de Management.

De asemenea, sunt invocate prevederile art. 13, alin. 3 din
Contractul de Management, în conformitate cu care s-au constat
indicii cu privire la săvârşirea unor fapte de natură penală.

În concluzie, edilul a decis ca începând cu data de 21.01.2016
să  suspende  Contractul  de  Management  până  la  soluţionarea
sesizării penale adresată organelor de cercetare competente
material şi teritorial cu soluţionarea săvârşirii eventualelor
fapte penale comise atât cu ocazia încheierii actului juridic,
care  a  stabilit  raporturi  contractuale  între  primarul
municipiului Mangalia în calitate de angajator şi Directorul
General Cătălin Cornaci în calitate de manager, cât şi în
desfăşurarea activităţii.

Vom reveni
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ANUNŢ  IMPORTANT!  Informare
publică  privind  taxele  şi
impozitele locale
30 ianuarie 2016 16:10
Toţi contribuabilii din municipiul Mangalia, persoane fizice
şi juridice, trebuie să îşi achite taxele şi impozitele locale
pe  anul  în  curs,  conform  noului  Cod  Fiscal,  adoptat  de
Parlamentul  României,  în  cursul  anului  trecut  (Legea
227/2015).

Noile reglementări, pe care Primăriile sunt obligate să le
aplice, prevăd anumite termene de depunere a declaraţiilor
fiscale,  precum  şi  diferenţierea  metodelor  de  calcul  a
impozitelor,  în  funcţie  de  destinaţia  clădirii.  Toate
informaţiile  pe  această  temă  se  regăsesc  într-o  informare
publică  realizată  de  reprezentanţii  Direcţiei  de  Taxe  şi
Impozite, din cadrul municipalităţii:

În vederea stabilirii impozitului pe clădiri, datorat de către
contribuabilii persoane fizice și juridice pentru clădirile
aflate în proprietatea acestora, situate pe raza teritorială a
municipilui Mangalia.

Ținând cont de faptul că primul termen scadent pentru plata
acestui impozit este 31.03.2016, recomandăm contribuabililor,
care au obligația legală să depună declarații fiscale, să își
îndeplinească această obligație până cel târziu în data de
01.03.2016  pentru  a  exista  timpul  necesar  procesării
documentelor.

Declarațiile fiscale se vor depune la sediul Serviciului de
Impozite și Taxe din municipiul Mangalia, șos. Constanței nr.
13, cod poștal 905500, la ghișeu sau prin poștă cu confirmare
de primire ori prin email la adresa taxe@primaria.mangalia.ro.
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CLĂDIRI REZIDENȚIALE (LOCUINȚE)

 

Pentru clădirile rezidențiale (locuințe) aflate la data1.
de 31 decembrie 2015 în proprietatea persoanelor fizice
și declarate organului fiscal, proprietarii acestora NU
VOR DEPUNE declarații fiscale și/sau noi documentații.
Pentru  clădirile  rezidențiale  (locuințe)  aflate  în2.
proprietatea persoanelor juridice, se depune declarație
fiscală însoțită de documente care să ateste:
destinația locativă a acestor clădiri. Aceasta poate să3.
reiasă din documente, cum ar fi: extras carte funciară
din care să rezulte destinația de locuință sau alte
înscrisuri  similare  care  să  ateste  destinația  de
locuință  a  clădirii;
valoarea impozabilă a acestor clădiri. Aceasta poate să4.
reiasă din documente, cum ar fi:

(i) raportul de evaluare întocmit de un evaluator autorizat,
în conformitate cu standardele de evaluare a bunurilor aflate
în vigoare la data evaluării, care reflectă valoarea clădirii
la data de 31 decembrie a anului anterior anului de referinţă;
raportul de evaluare TREBUIE întocmit de către un evaluator
ANEVAR – CU PARAFA EPI – în conformitate cu Standardul GEV
500.

CLĂDIRI NEREZIDENȚIALE

a)  persoanele  fizice  care  au  în  proprietate  clădiri2016.
nerezidenţiale au obligaţia să depună declaraţii până la
31 martie 2016.

Declaraţiile vor fi însoţite, după caz, de:

(i) raportul de evaluare întocmit de un evaluator autorizat,
în conformitate cu standardele de evaluare a bunurilor aflate



în vigoare la data evaluării, care reflectă valoarea clădirii
la data de 31 decembrie a anului anterior anului de referinţă;
raportul de evaluare TREBUIE întocmit de către un evaluator
ANEVAR – CU PARAFA EPI – în conformitate cu Standardul GEV
500;

(ii)procesul-verbal  de  recepţie  finală,  din  care  reiese
valoarea clădirii, în cazul unei clădiri finalizate în ultimii
5 ani;

(iii)actul de dobândire a dreptului de proprietate asupra unei
clădiri, în ultimii 5 ani, din care reiese valoarea clădirii;
în cazul în care valoarea clădirii nu se evidenţiază distinct,
impozitul pe clădiri se va stabili la valoarea totală din
actul respectiv;

În cazul în care nu se poate stabili valoarea impozabilă a
clădirilor  nerezidențiale,  ca  urmare  a  neîndeplinirii
obligației privind declararea acestora la organul fiscal sau
nedepunerea  documentației  din  care  să  se  poată  determina
valoarea impozabilă, impozitul pentru clădirile nerezidențiale
aflate în proprietate persoanelor fizice se va stabili prin
aplicarea cotei de impozitare de 2% asupra valorii impozabile
determinate conform art. 257 din Legea 227/2015 privind Noul
Cod Fiscal.

 

Pentru  clădirile  nerezidențiale  aflate  în  proprietatea
PERSOANELOR JURIDICE

 

Acestea vor depune declarație fiscală însoțită de documente
care să ateste valoarea impozabilă a acestor clădiri, cum ar
fi:

– raportul de evaluare întocmit de către un evaluator ANEVAR
în conformitate cu Standardul GEV 500 pentru clădirile aflate



în proprietate și nereevaluate în ultimii 3 ani anteriori
anului de referință, anume 2016;

–  autorizație  de  construire  și  proces  verbal  de  recepție
finală  a  lucrărilor  de  construcție,  pentru  clădirile  noi,
construite  în  cursul  anului  fiscal  anterior  anului  de
referință,  anume  2016;

– contract de vânzare-cumpărare, hotărâre judecătorească etc.
din care să rezulte valoarea clădirii, pentru clădirile ce au
făcut  obiectul  transferului  dreptului  de  proprietate,  în
cursul fiscal anterior anului de referință, anume 2016;

– contractul de leasing încheiat în ultimii trei ani anteriori
anului de referință, anume 2016; raportul de evaluare întocmit
de către un evaluator ANEVAR, în conformitate cu Standardul
GEV  500  pentru  clădirile  ce  fac  obiectul  contractelor  de
leasing mai vechi de trei ani anteriori anului de referință,
2016;

–  contractul  de  concesiune,  administrare,  închiriere  sau
folosință, în cazul clădirilor proprietatea publică/privată a
statului/unității administrativ- teritoriale, pentru care se
datorează taxa de clădire și înscrisul din care să rezulte
valoarea  clădirii  înregistrată  în  contabilitatea
proprietarului  (ex.  adeverința,  copie  certificată  nota
contabilă etc.)

NOTĂ: în cazul în care contribuabilul depune la organul fiscal
local o declaraţie la care anexează un raport de evaluare,
valoarea impozabilă a clădirii este considerată a fi cea care
rezultă din raportul de evaluare, chiar şi în cazul în care
clădirea a fost finalizată sau dobândită în anul anterior
anului de referinţă.

În vederea stabilirii impozitului pe clădiri, rapoartele de
evaluare se depun în copie, la organul fiscal local, ca anexă
la declaraţia contribuabilului, până la primul termen de plată
din anul de referinţă, respectiv 31 martie 2016.



Rapoartele  de  evaluare  trebuie  să  conţină  dovada  că
rezultatele evaluării au fost înregistrate în baza de date
cuprinzând valorile impozabile ale clădirilor, gestionată de
Asociaţia  Naţională  a  Evaluatorilor  Autorizaţi  din  România
(ANEVAR).  Rapoartele  de  evaluare  în  scopul  stabilirii
impozitului  pe  clădiri  pot  fi  verificate  de  autorităţile
locale în conformitate cu standardele de evaluare în vigoare
la data evaluării.

 

CLĂDIRI MIXTE

Pentru  clădirile  mixte  aflate  în  proprietatea  persoanelor
fizice:

DACĂ  NU  SE  DESFĂȘOARĂ  ACTIVITATE  ECONOMICĂ,  se  va  depune
declarație fiscală însoțită de următoarele documente:

– declarație pe proprie răspundere a proprietarului persoană
fizică, din care să rezulte nedesfășurarea efectivă a unei
activități economice în sensul furnizării/prestării de bunuri,
servicii și lucrări.

DACĂ  SE  DESFĂȘOARĂ  ACTIVITATE  ECONOMICĂ,  se  va  depune
declarație  fiscală  însoțită  de  următoarele  documente:

– contractul de închiriere, în care se precizează suprafaţa
transmisă pentru desfăşurarea activităţii economice;

– contractul de comodat încheiat conform art. 2.146-2.157 din
Codul  civil,  în  care  se  precizează  suprafaţa  în  care  se
precizează suprafaţa transmisă pentru desfăşurarea activităţii
economice;

– autorizaţia de construire şi/sau de desfiinţare, după caz,
privind schimbarea de destinaţie a clădirii, în condiţiile
Legii nr. 50/1991 privind autorizarea executării lucrărilor de
construcţii, republicată, cu modificări şi completări.
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– documentaţia cadastrală;

– orice documente doveditoare, altele decât cele menționate
anterior;

– declarație pe proprie răspundere a proprietarului persoană
fizică  din  care  să  rezulte  folosința  unei  suprafețe
determinate pentru activitate economică, inclusiv sediu și/sau
punct  de  lucru,  în  cazul  în  care  nu  există  documente
doveditoare;

ATENŢIE:

INCEPÂND CU ANUL 2016, SE DATOREAZĂ IMPOZIT/TAXĂ PE TEREN
PENTRU SUPRAFEȚELE DE TEREN ACOPERITE DE O CLĂDIRE (CONFORM
NORMELOR METODOLOGICE DE APLICARE A NOULUI COD FISCAL, APROBAT
DE PARLAMENT, ÎN ANUL 2015)


